
De nieuwsbrief heeft even op zich laten wachten, maar in de
tussentijd is er heel wat gebeurd in Sengerema Hospital. In
deze nieuwsbrief delen wij u graag de laatste nieuwtjes met u.

Nieuw bestuurslid Rian Jager
Recent is Rian Jager toegetreden tot ons bestuur. Zoals u wellicht bekend is, is Rian sinds 3
jaar werkzaam als tropenarts in Sengerema en woont vanaf dat moment alle stichting
vergaderingen online bij om ons up to date te houden over de situatie in Sengerema Hospital.
Een zeer waardevolle aanwinst voor het bestuur dus! Rian stuurt de projecten aan in het
ziekenhuis.

Rian Jager
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Persoonlijk bericht van Marie José Voeten, medisch
directeur van Sengerema Hospital

Beste vrienden van SVSH,

Maart 2022, nog 2 maanden dan ben ik 29 jaar hier. Nog steeds de medical officer in charge
(medisch directeur). Het is gecompliceerd tegenwoordig, met alle overheidsregels enerzijds en
de push om meer onze eigen weg te gaan anderzijds, aangezien de overheid veel investeert en
bouwt aan eigen voorzieningen, ziekenhuizen en gezondheidscentra. Ik heb veel steun aan de
artsen in het ziekenhuismanagement te weten dokter Mzalifu, dokter Rian en dokter Harusha.
In de afgelopen 2 jaar is de aanloop van patiënten verminderd, maar wat we aan patiënten zien
zijn meer echte ziekenhuispatiënten met complexere problemen. Met dokter Harusha, dokter
Mpuya en chirurg Erik Staal (eerder werkzaam in het Slingeland ziekenhuis, Doetinchem),
bieden we een zorg op een hoger niveau. Hier dragen de NICU (een afdeling die overigens
wel vol is) en dialyseafdeling ook aan bij. Daarnaast zijn we bezig nieuwe poliklinieken te
realiseren voor kinderen en zwangere vrouwen en wordt een deel van het ziekenhuis
verbouwd tot een Spoedeisende Hulp. Inmiddels behandel ik met veel voldoening jonge
patiëntjes met kinderkanker, in samenwerking met het universiteitsziekenhuis Muhimbili in
Dar es Salaam. De overlevingskans is hierbij 50-60%.

Een andere nieuwe ontwikkeling is dat het ziekenhuis bijscholingen verzorgt aan medici voor
zogenaamde accreditatiepunten (punten die nodig zijn om de registratie als arts of
verpleegkundige te behouden). Deze scholing wordt gegeven aan het personeel van ons
ziekenhuis, maar is ook beschikbaar voor medici uit onze regio en zelfs buiten de regio. Rian
besteedt daar heel veel aandacht aan en is daarin de afgelopen maanden ondersteund door
Milou van Ingen.

Covid heeft ook hier veranderingen gebracht in ziekenhuisbeleid en hoe we met
infectieziekten omgaan. Het aantal besmettingen viel hier mee, op een heftige periode tussen
Juni en Augustus 2021 na. Er waren hier geen lockdowns en dergelijke; het leven ging redelijk
gewoon door. Dankzij alle hulp die er was, waren we vrij goed voorbereid toen de patiënten
met covid zich aandienden. De bevoorrading van beschermingsmateriaal blijft echter wel
belangrijk voor het functioneren.

Dan nog een update over Bustani C, een gezinsvervangend huis op de compound van
Sengerema Hospital waar 4 kinderen opgroeiden die op de een of andere manier in het
ziekenhuis waren achtergebleven. Bustani C is inmiddels uitgegroeid tot een medisch hostel
voor jongeren die op de lagere of middelbare school zitten met verschillende
gezondheidsproblemen. Daarnaast doet het dienst als een (maatschappelijke) crisisopvang
voor met name kleine kinderen en schoolgaande kinderen die een tijdelijk veilig onderkomen
nodig hebben. Onze eigen kids die opgroeiden in Bustani C zijn heel goed in ‘peer opvang’
(lotgenoten opvang). Dank voor iedereen die daaraan bijdraagt. Ook de scholen hier in de
omgeving en particulieren hebben ons hierbij geholpen. Het is een feest om te zien hoe
kinderen in een betere omgeving kunnen opbloeien.
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De kinderen van Bustani C met Marie José

Het blijft een uitdaging, en je moet iedere dag blijven zien dat er veel dingen zijn waar we
trots op kunnen zijn; NICU care, toegankelijke zorg voor iedereen, zorg voor echt zieke
mensen, onderwijs…

Ik wens iedereen een jaar met goede gezondheid, en hoop dat iedereen betrokken blijft bij ons
ziekenhuis en Bustani C.
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Wetenschappelijk onderzoek naar verbetering van
geboortezorg in Sengerema
Mijn naam is Fleur Gooren en twee maanden geleden zijn mijn man Jos, zoontje Jan (16
maanden) en ik aangekomen in Tanzania. Net als Rian ben ik tropenarts. Eerder hebben Jos en
ik twee jaar in Zuid-Tanzania gewoond en gewerkt. Het is heerlijk om weer in Tanzania te
zijn, en we zijn onder de indruk van het reilen en zeilen van Sengerema Hospital. Ik ben hier
voor een nieuw project in het kader van mijn promotieonderzoek. Het 'MOYO-PartoMa'
project: het verbeteren van de zorg rondom de geboorte door het aanpassen van de
internationale richtlijnen aan de lokale werkelijkheid in combinatie met de introductie van de
MOYO. Dit is een monitor die continu de hartslag van de baby en de moeder kan registreren
rondom de bevalling. Hiermee hopen het aantal doodgeboren baby's en baby's met een slechte
start na de geboorte terug te dringen. Momenteel blijven we vier maanden voor het eerste
gedeelte van het onderzoek en volgend jaar nogmaals vier maanden voor een vervolg hierop.

Jos, Jan en Fleur

Blijf op de hoogte
Volg de laatste actualiteiten via onze website www.stichtingvsh.nl of via onze sociale kanalen
facebook, instagram en linkedin. Voor vragen of suggesties mail naar info@stichtingvsh.nl.


